
Referat                                                               Side 1 

Vedr: Vejby Lokalråd  
  

 
Referat fra lokalrådsmødet den 4. 
september 2023, kl. 19.00 i blok U på 
skolen i Vejby 
  

1. Godkendelse af referat fra sidste 
møde. 
 

2. Meddelelser fra lokalområdet. 
 

3. PR-aktiviteter: Hvordan går det 
med bladudvalget? Første nummer 
af Vejby Nyt efter sommerferien er 
lige uddelt. 

 
4. Løbende aktiviteter: Naturens Dag 

søndag den 10. september - 
fordeling af opgaver - tovholdere på 
de 3 ruter er: Kirsten Jørgensen, 
Michael Erichsen og Erik Malling. 
Opsætning af plakater m.m.. 
Bagning af kager. Afhentning af 
div. varer fra Rema 1000. 
Servering af kaffe/te og kager i 
idrætshuset. 

 
5. Nye rådssager: Biodiversitet i Vejby 

- hvordan gik det? - 
Arbejdsgruppen mødes i 
september og planlægger det 
videre forløb. 

 
6. Permanente aktiviteter: Oprettelse 

af planlægningskalender for Vejby - 
hvad siger foreningerne? 

 
7. Nyt fra foreningerne (7.1 - 7.8) 
7.1.Vejby Borger – og Grundejerforening. 
7.2. Grundejerforeningen Melhøj Park. 
7.3. Grundejerforeningen Kælderbjerg og 
Saxenkol. 

 

Deltagere: Erik, Michael, Nanna, Jacqueline, 

Henrik, Lars, Werner, Lis og Bente. 

Med afbud: Mie, Niels Jørgen, Bill og Bent. 

 

Ad.1. 

Godkendt. 

 

Ad.2. 

Niels Jørgen har ikke selv haft mulighed for at 

deltage i lokalrådsmødet, men i et notat til os 

beklager han, at der ikke er noget nyt om den 

”bolig-bygge gruppe”, han har forsøgt at 

nedsætte. Niels Jørgen synes også, at det er 

meget uheldigt, fjernvarmen stiger så meget. 

Det vil medføre, at boligerne bliver svære at 

sælge, og de vil falde i pris, da folk ikke 

ønsker at sidde med så stor en varmeregning. 

Samtidigt vælger flere at melde sig ud, hvilket 

gør regningen endnu dyrere for dem, der 

fortsat har fjernvarme. 

Erik kan oplyse, at prøveboligerne til Elleville 

vil være færdige sidst i september. Erik har 

desuden haft kontakt til Søren Toft-Nielsen, 

der ejer jorden ved siden af Elleville. Det viser 

sig at Søren T.N. har et projekt i gang sammen 

med Simon Verbik og en solid entreprenør på 

grunden ved siden af Elleville, da den kom 

med i kommuneplanrevisionen sidste år. Lige 

nu er arkitekterne ved at lave tegninger, hvor 

det første udkast forhåbentlig kan præsenteres 

for kommunen om 3 uger. Der bliver tale om 

boliger både til børnefamilier, par og enlige, 

og der stræbes efter et arkitektonisk udtryk, 

der passer godt både til det skønne område og 

til Elleville. Boligerne vil blive på 77 og 90 

kvadratmeter, og boligerne til børnefamilierne 

bliver i 2 etager. Arkitekterne er dem, der 

byggede Skovtårnet. Søren T.N. har kontakt til 

Søren Korsholm i kommunen. Lokalplanen 

skal godkendes, og så går der ca. 12 mdr. 

inden byggeriet er opført. Efterfølgende har 

Simon V. kontaktet Erik, han vil gerne komme 

til vores næste møde og fortælle om projektet, 

hvis vi holder møde d. 23/10. Simon V. og 

Søren T.N. ejer halvdelen af jorden hver især. 

Der bliver 110 boliger i alt, de 75 er egnede til 

ældre. Jacqueline vil gerne vide, hvor der er 
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7.4. VIF. 
7.5. Forsamlingshuset. 
7.6. Menighedsrådet. 
7.7.  Skolen. 
7.8. Trongårdsklubben 
 

8. Kontakt til lokalforeningsrådet og 
de andre lokalråd. 

 
9. Kontakt til kommunen. 

 
10. Kontakt til Hovedstadsregionen. 

 
11. Danske Landsbyer: Lis har udsendt 

div. nyhedsbreve. 
 

12. Div. meddelelser - herunder LAG 
og FLAG. 

 
13. Intern administration og økonomi. 

 
14. Næste møde: Forslag: Mandag den 

9. eller den 23. oktober. 
 

15. Eventuelt. 
 

 
  
  
 
 
 
 
 

 

plads på jorden ved siden af Elleville. Det 

forklarer Erik. Werner spørger, om gården skal 

rives ned, så vejen indtil Elleville og det nye 

byggeri, skal gå ind der. Det mener Erik. 

 

Ad.3. 

Erik og Michael har talt om bladet, og Erik og 

Michael og Kirsten Mousten har skrevet i 

Vejby Nyt vedr. dette. Erik skriver på siden fra 

Vejby Lokalråd. Her takker han uddelerne for 

deres arbejde og beder folk, der ikke ønsker at 

modtage bladet om, at give ham besked. 

Michael og Kirsten har en side i Vejby Nyt, 

hvor de skriver om ”Tanker om fremtiden for 

Vejby Nyt” og efterlyser medlemmer til et 

bladudvalg. 

 

Ad.4. 

Se dagsorden. – Michael må gerne afkorte den 

lange rute, men spørgsmålet er, om der er til at 

gå på de stier, man så skal gå ad, de kan være 

groet helt til. Erik vil undersøge, om stierne er 

til at gå på. Mie, Ulla og Bente bager kager. 

Ulla kommer ned og hjælper med at lave kaffe 

og te m.m. sammen med Birgit Malling og 

Bente, når Ulla er færdig med opgaverne i 

kirken, hvor den nye organist bliver indsat. 

Erik henter varer hos Rema 1000 og sætter 

banner op, og Niels Jørgen sørger for, at 

køkkenet i Idrætshuset er åbent. 

 

Ad.5. 

Se dagsorden. – Arbejdsgruppen mødes efter 

d. 10/9, når Vibeke er kommet hjem fra ferie. 

Tak til eleverne fordi de har vandet området på 

”Præstens Mark”. Her er blomsterne kommet 

op, og det har været meget smukt, men Nanna 

så gerne, at området blev større. På området 

for enden af Trongårdsbakken kom der ingen 

blomster p.gr.af den tørre forsommer, og 

området er for stort til, at man kan vande der, 

så måske bliver det område ikke brugt til 

biodiversitet næste år, da det så skal 

forberedes til såning igen, men det spørgsmål 

må arbejdsgruppen tage stilling til. Erik får 

først svar fra dem, hvor han har søgt støtte til 

projektet, om 3 til 4 mdr.  
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Ad.6. 

Michael oplyser, at planlægningskalenderen 

ligger på nettet, men der er ingen, der bruger 

den. Erik opfordre de medlemmer i lokalrådet, 

der er repræsentant for en forening, at de 

undersøger, om den pågældende forening er 

interesseret i at bruge kalenderen. Niels Jørgen 

har meddelt fra VIF, at det vil være svært at 

styre, hvis arrangementerne skal i en 

planlægningskalender. 

 

Ad.71. – 7.8. 

Ad. 7.1. 

Bill kunne ikke deltage i Lokalrådsmødet, da 

han skulle til budgetmøde i DF. Erik har bedt 

Bill anbefale, at der bygges flere boliger i 

Vejby. 

 

Ad.7.2. 

Vedr. grunden ved siden af tanken og Melhøj 

Park. Jacqueline har kontaktet firmaet, der står 

for renoveringen af grunden. De har oplyst, at 

det sidste af huset skal rives ned, inden de kan 

begynde at ordne grunden. 

 

Ad.7.3. 

Intet nyt. 

 

Ad.7.4. 

VIF venter nervøst på budgetforhandlingerne 

og efterfølgende lokaletilskud. Hvis visse 

forslag i sparekataloget vedtages, må 

foreningen lukkes, og nøglerne afleveres til 

kommunen. I september laves nyt tag over 

fitnessbygningen, i første omgang finansieret 

af fitness. Videre sættes et par mindre 

vedligeholdelsesarbejder i gang. VTF har 

udgivet årets program, og takker uddelerne af 

Vejby Nyt for at tage det med. Den nye sæson 

er i fuld gang. Der efterlyses nye frivillige, 

særlig omkring børnefodbold. Rejser til Italien 

i efterårsferien med 50 deltagere. 

 

Ad.7.5. 

Datoer for fredagsbar står i Vejby Nyt. 

 

Ad.7.6. 

Søndag d. 10/9  kl.11 er der gudstjeneste med 
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indsættelse af den nye organist. Der har været 

13 ansøgere, hvoraf 3 var udvalgt til at spille 

for menighedsrådene, og derefter blev Michael 

Boisen valgt. Herudover er der også 

høstgudstjeneste, og champagne efter 

gudstjenesten for at byde den nye organist 

velkommen. Henrik har glædet sig meget over 

alle blomsterne på ”Præstens Mark”, og ser 

meget gerne, at området bliver udvidet, men 

det vil afhænge af økonomien. 

 

Ad.7.7. 

Der har været læringsfestival d. 2/9. Her havde 

børnene arbejdet i uge 35 med emnet 

”Fællesskaber”, hvor de havde lavet 

forskellige ting, som de mente betød noget for 

fællesskabet. Børnenes ting var udstillet på 

læringsfestivallen, hvor alle var velkommen. 

Festivalen var godt besøgt. Der er omtale af 

dagen i Vejby Nyt. 

 

Ad.7.8. 

Program for efteråret er lagt. Der er forskellige 

foredrag og en bustur d.11/10 til ”Heerups 

Museum” i Rødovre. 

 

Ad.8. 

Michael og Erik har talt om, at 

Lokalforeningsråds mødet kunne holdes i 

Vejby. Det bliver så på skolen, da der skal 

betales de andre steder i byen, hvor det evt. 

kunne afholdes. Næste møde afholdes i 

Helsinge d 6/11. Der bliver spurgt om, hvor 

mange deltagere der kommer, det svinger 

meget, én gang var de kun 6, men kommer alle 

så ca. 15 – 16 stykker. 

 

Ad.9. 

Intet nyt. 

 

Ad.10. 

Intet nyt. 

 

Ad.11. 

Se dagsorden. 

 

Ad.12. 

Det er svært at søge om LAG og FLAG 
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midler, og man skal jo have det halve af 

beløbet selv. 

 

Ad.13. 

Menighedsrådet har betalt 10.000 og 

lokalrådet har betalt 3.125,00 kr. til 

biodiversiteten på ”Præstens Mark”. 

 

Ad.14. 

Næste møde mandag d. 23/10, hvor Simon 

Verbik deltager. 

 

Ad. 15. 

Jacqueline vil gerne vide, om der er en 

afklaring vedr. affaldsspande. Erik mener, at 

vi kun får 2, så det bliver det samme, som i 

sommerhusområdet. Jacqueline var med til 

kommunens møde om affaldssortering, og der 

lød det, som om der først skete noget i 24 eller 

25. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 


